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Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 Beslutande ledamöter: 

Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M) §§ 1-12, 14-33  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M) §§ 1-12, 14-32  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  
 

Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) § 13 för Jonas Nilsson (M) 

Viktor Strååt (M) §§ 13 för Per Ola Bosson (M) 

Anders Thureson (M) § 33 för Per Ola Bosson (M) 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 
 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-12, 14-32  

Viktor Strååt (M) §§ 1-12, 14-33  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Kristina von Engeström (S)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-19, 21-33  

Sara Stenudd (V) §§ 1-32  
 

 Tjänstemän: 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Anette Jansson §§ 1-22, Camilla Kjellin §§ 1-

22, Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Ingrid Mårtenson, Lars Burman, 

Malin Ekman, Margareta Widell, Ulf Mohlander, samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 



  

 § 20 
Årlig tillsynsrapport för Energianläggningar 2011 
Dnr 2012-1587 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten ”Årlig tillsynsrapport för 

 energianläggningar 2011”. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 februari 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1. Godkänna förvaltningens innehållsrika rapport 

2. Uppdra åt förvaltningen att utifrån de krav klimatomställningen 

nödvändiggör tillsammans med övriga berörda nämnder och bolag och 

regionen i övrigt utforma en långsiktig strategi för stadens energiproduktion 

och energibehov för att optimera antalet och placeringen av 

produktionsanläggningar. 

 

Det framgår tydligt av rapporten att nästan samtliga anläggningar f.n. har vissa 

problem med produktionen och förefaller osäkra vad gäller den framtida 

processinriktningen.  Samtidigt ställer kraven på åtgärder för att till 2030 (för 

majoriteten 2050) minimera energibehovet och garantera omställningen till enbart 

förnybara bränslen samtidigt som produktionen av egna biobränslen maximeras 

att  en översyn behöver göras av hela produktionssystemet. Den planerade 

satsningen på utbyggd och förändrad verksamhet i Värta-verket med fortsatt kol-

ledning under överskådlig tid mitt inne i ett planerat stort bostadsområde 

samtidigt som nedläggningen av oljeverksamheten på Loudden tycks senareläggas 

innebär ett särskilt problemområde som måste analyseras ur ett mer övergripande 

perspektiv. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Katarina Luhr m.fl. (MP), Jonas Nilsson 

m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP). 

 
Reservation 

Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) enligt 

följande: 

 



  

De större energianläggningarna i Stockholm släpper ut restprodukter till både 

luft och vatten och bidrar därmed till både luft och vattenföroreningar i sin 

normala verksamhet. Det finns även risk för större utsläpp vid driftsproblem 

eller haverier och det är därför av stor vikt att driftsproblem kan förebyggas och 

undvikas. Inom det förebyggande arbetet har tillsynen en mycket viktig 

funktion. Vi tycker dock att konsekvenserna för att överskrida 

dygnsmedelvärden för utsläpp till luft och vatten är otillräckliga. Att löpande 

redovisa överskridanden och förklaringar till dessa bör inte räcka för 

energianläggningar med den stora miljöpåverkan som kan uppstå. Kanske kan 

man efter överskridanden utöka tillsynen med högre tillsynsavgift till de verk 

som inte klarar att hålla sig inom lagstadgade krav. Läckage av köldmedia 

verkar också vara ett återkommande problem vid flera verk. Då läckage av 

kemiska ämnen är ett upprepat problem vid flera verk anser vi att företaget bör 

kunna bli ålagd att inrätta tillräckliga skyddsåtgärder, exv genom att valla in 

känsliga områden så att potentiella utsläpp inte kan nå mark och vatten.  

 
Jäv 

Charles Berkow (MP) har på grund av jäv inte varit närvarande vid eller deltagit i 

handläggningen av detta ärende. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


